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The Commissioner for Human Rights is an independent, non-judicial institution within the Council of Europe,  
mandated to promote awareness of, and respect for, human rights in the 47 member states of the Organisation.  

Elected by the Parliamentary Assembly of the Council of Europe, the present Commissioner, Mr Thomas Hammarberg, took up his function on 1 April 2006 
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Commissioner Hammarberg highlights the human-rights 
role of national parliaments 
 
Strasbourg, 17.02.2009 - “Parliamentarians have an important role to play in building a 
sustainable human rights culture in their own country. More concrete discussion is 
needed about how this particular responsibility can be exercised” commented the 
Council of Europe Commissioner for Human Rights, Thomas Hammarberg, in his latest 
Viewpoint published yesterday.  
 
“Law-making is not the only aspect of parliamentary work with relevance to human 
rights” says the Commissioner. “The adoption of a state’s budget and action plans, for 
example, are examples of parliamentary initiatives that can contribute to promoting and 
protecting human rights. Moreover, their role is fundamental in ensuring that a 
government’s human rights pledges are not forgotten.” 
 
Published fortnightly, Viewpoints can be used by the media without prior consent, 
provided that the text is not modified and the original source is indicated in the following 
way: "Also available at the Commissioner's website at www.commissioner.coe.int". 
 
Media contacts in the Commissioner’s Office: 
Stefano Montanari, +33 6 61 14 70 37; stefano.montanari@coe.int  
 
 
Les parlements nationaux ont un rôle à jouer pour les 
droits de l’homme, déclare Thomas Hammarberg 
 
Strasbourg, 17.02.2009 – “Les parlementaires ont un rôle important à jouer dans la 
construction d’une culture des droits de l’homme durable dans leurs propres pays. Il est 
nécessaire d’avoir des discussions plus concrètes sur la façon dont cette responsabilité 
particulière doit s’exercer » a commenté le Commissaire aux droits de l’homme du 
Conseil de l’Europe, Thomas Hammarberg, dans son dernier Point de vue publié hier. 
 
« Etablir la loi n’est pas le seul aspect du travail parlementaire qui présente de l’intérêt 
pour les droits de l’homme » déclare le Commissaire. « L’adoption du budget de l’état et 
les plans d’action, notamment, sont des exemples d’initiatives parlementaires qui 
peuvent contribuer à promouvoir et à protéger les droits de l’homme. De plus, leur rôle 
est fondamental pour s’assurer que les promesses d’un gouvernement en matière de 
droits de l’homme ne soient pas oubliées. » 
 
Publiés deux fois par mois, les Points de vue peut être republiés dans la presse sans 
notre accord préalable, sous réserve que le texte ne soit pas modifié et qu'il soit fait 
mention de la source comme suit : « Également disponible sur le site du Commissaire, à 
l’adresse : www.commissioner.coe.int ». 
 
Contact presse au Bureau du Commissaire : 
Stefano Montanari, +33 6 61 14 70 37; stefano.montanari@coe.int 
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